



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ການປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ທາງການເງິນ

ດັ່ງທີ່ບັນດາທ່ານຮູ້ນຳກັນແລ້ວວ່າ ໃນຍຸກປະຈຸບັນ, ທຸກຄົນໃນສັງຄົມຈະມີການນຳໃຊ້ການບໍລິການໃດໜຶ່ງຢູ່ແລ້ວ, ແຕ່ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ຜູ້ຊົມໃຊ້ຜະລິດຕະພັນ ຫຼື ການບໍລິການໃດໜຶ່ງໃນສັງຄົມໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນໃຈຕໍ່ຄວາມປອດໄພ ແລະ ຄວາມໂປ່ງໃສລະຫວ່າງຜູ້ສະໜອງ ແລະ ຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການນັ້ນ. ສະພາແຫ່ງຊາດຈຶ່ງໄດ້ມີການປະກາດໃຊ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ສະບັບເລກທີ 02/ສພຊ, ໃນປີ 2010 ເພື່ອກຳນົດຫຼັກການ, ຄຸ້ມຄອງກວດກາ, ຮັບປະກັນຜົນປະໂຫຍດ, ຄວາມປອດໄພຂອງຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍ່ໃຫ້ມີການເອົາລັດເອົາປຽບລະຫວ່າງຜູ້ໃຫ້ບໍລິການ ແລະ ຜູ້ຊົມໃຊ້ການບໍລິການ ແລະ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍຢູ່ໃນສັງຄົມ. ເຊັ່ນດຽວກັບການປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນກໍແມ່ນເພື່ອປົກປ້ອງ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ແມ່ປະຊາຊົນ, ທະຫານຕ່ຳຫຼວດ ທີ່ໄປນຳໃຊ້ການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນຢູ່ທີ່ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ລູກຄ້າເງິນຝາກ, ລູກຄ້າເງິນກູ້ ເປັນຕົ້ນ. ໃນກໍລະນີທີ່ມີທະນາຄານ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນທີ່ໃຫ້ການບໍລິການທີ່ມີຄວາມຜິດພາດ ຫຼື ເຈດຕະນາທີ່ຈະສ້າງລູກຄ້າກໍສາມາດຮຽກຮ້ອງ ແລະ ທວງຖາມເຖິງຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ ຄວາມໂປ່ງໃສໄດ້ ເພາະມີການກຳນົດລະບຽບຫຼັກການ ແລະ ກຳນົດອົງກອນຜູ້ຄຸ້ມຄອງວຽກງານປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ທາງດ້ານການເງິນ. ນອກຈາກນີ້, ໃນລະບຽບການກໍໄດ້ກຳນົດເຖິງສິ່ງໃດທີ່ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການທາງການເງິນຄວນເຮັດໄດ້ ແລະ ສິ່ງໃດທີ່ບໍ່ຄວນເຮັດ. ອີກດ້ານໜຶ່ງ, ກໍໄດ້ກຳນົດຂອບເຂດການປົກປ້ອງຕໍ່ຜູ້ຊົມໃຊ້ການບໍລິການທາງການເງິນວ່າຈະໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງແບບໃດ ແລະ ມີອົງກອນໃດໃນການຄຸ້ມຄອງວຽກງານດັ່ງກ່າວຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ຊົມໃຊ້ທາງການເງິນມີຄວາມໝັ້ນໃຈໄດ້ເຖິງວ່າຕົນເອງໄດ້ຮັບປ້ອງປ້ອງຈາກການນຳໃຊ້ການບໍລິການດັ່ງກ່າວ. ຕໍ່ກັບບັນຫານີ້, ພາຍຫຼັງມີການປະກາດໃຊ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ໃນປີ 2010 ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ກໍໄດ້ເປັນເຈົ້າການຮ່າງ ແລະ ສະເໜີລັດຖະບານກ່ຽວກັບດຳລັດວ່າດ້ວຍການປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນຊຶ່ງກໍໄດ້ຖືກຮັບຮອງ ແລະ ຖືກປະກາດໃຊ້ໃນຄັ້ງວັນທີ 06 ເມສາ 2020. ດຳລັດດັ່ງກ່າວປະກອບມີ 8 ໝວດ 35 ມາດຕາ. ໃນບົດຄວາມນີ້, ຜູ້ຂຽນຈະນຳສະເໜີເນື້ອໃນບາງສ່ວນຂອງດຳລັດດັ່ງກ່າວໃຫ້ທ່ານຜູ້ອ່ານ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ສະໜອງບໍລິການ ກໍຄືຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນນັ້ນເຂົ້າໃຈແຈ້ງຕໍ່ຄວາມໝາຍຂອງການບໍລິການ ເພາະວ່າປະເພດຂອງສັນຍາທີ່ພາໃຫ້ເກີດມີສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຜູ້ສະໜອງບໍລິການ. ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ກໍພາໃຫ້ເກີດມີສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຕໍ່ຜູ້ຊົມໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນເຊັ່ນກັນ. ນອກຈາກນີ້ເພື່ອສິ່ງເສີມຊຸກຍູ້ໃຫ້ວຽກງານນີ້ດຳເນີນໄປດ້ວຍດີກໍມີອົງກອນຮັບຜິດຊອບຊຶ່ງກໍໄດ້ມອບໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບ. ຊຶ່ງໃນມາດຕາ 1 ຂອງດຳລັດສະບັບນີ້ກໍໄດ້ “ກຳນົດຫຼັກການ, ລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະການ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາວຽກງານປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ ມີຄຸນນະພາບ, ຖືກຕ້ອງ, ໂປ່ງໃສ ແລະ ຍຸຕິທຳແນໃສ່ສ້າງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນໃຫ້ແກ່ລະບົບການເງິນ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຊາດ.”

ເພື່ອເຮັດໃຫ້ວຽກງານປົກປ້ອງນີ້ຖືກຮັບຮູ້ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນດີ, ນັ້ນໃນມາດຕາ 4 ຂອງດຳລັດດັ່ງກ່າວກຳນົດຊັດເຈນວ່າ “ລັດ ຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມວຽກງານປົກປ້ອງຜູ້ຊົມໃຊ້ການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ ດ້ວຍການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບການບໍລິການທາງ ດ້ານການເງິນ, ພັດທະນາບຸກຄະລາກອນ, ສະໜອງວັດຖຸປະກອນ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ສາມາດ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ.” ຊຶ່ງວຽກງານສ້າງຄວາມຮູ້ຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບບໍລິການທາງດ້ານການເງິນດ້ານກໍເປັນວຽກ ງານທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຈະໄດ້ປະສານສົບທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອເຜີຍແຜ່ ແລະ ໂຄສະນາດ້ວຍຮູບແບບ, ຮູບການຕ່າງໆ ແນໃສ່ໃຫ້ປະຊາຊົນຮັບໃຊ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈທົ່ວເຖິງໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ

ຫວັງວ່າບົດຄວາມນີ້ອາດເປັນຜົນດີໃຫ້ແກ່ຜູ້ທີ່ສົນໃຈອ່ານເພື່ອສຶກສາຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ເປັນເປັນຂໍ້ມູນບາງສ່ວນໃນການປະກອບ ເປັນປອນສົມທຽບຄວາມຄິດເຫັນຂອງຕົນໄດ້. ຖ້າຜິດພາດປະກັນໄດ້ຂໍອະໄພດ້ວຍ.

ບົດຄວາມໂດຍ: ກົມນິຕິກຳ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

ໃຊ້ເງິນກີບທົ່ວທັງຊາດສ້າງບົດບາດຄ່າເງິນກີບລາວ

